
 
      

Zápis ze zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 22. 3. 2023 

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D. 

  Ing. Markéta Gloneková, Ph.D. 

  Mgr. Kateřina Hamalová 

  doc. Ing. Jaromír Havlica, Ph.D. (předseda senátu) 

Mgr. Vladan Hruška, Ph.D. 

Bc. Jan Kuřil 

Bc. Eliška Láchová 

RNDr. Zdeněk Moravec, Ph.D. 

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. 

Mgr. Květuše Sýkorová 

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D.  

Mark Vajšbejn 

Valerie Vítů (místopředsedkyně senátu) 

Bc. Daniela Zbořilová 

Nepřítomní:   - 

Omluvení: Ing. Magda Škvorová, Ph.D., připojena online 

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D.  

Tajemnice:  Mgr. Anna Paříková 

Hosté: RNDr. Regina Herma, Ph.D. (proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP) 

  Mgr. Michaela Liegertová, Ph.D. (proděkanka pro rozvoj a kvalitu PřF UJEP) 

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP) 

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D. (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP) 

 

Návrh programu zasedání: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Schválení zápisu z mimořádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 22. 2. 2023. 

3. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu 2023/2024 – 2.kolo. 

4. Různé. 

 

Zahájení: 13.06 

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno 13 z 15 členů. 

Předseda AS PřF UJEP Havlica zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP a členů vedení PřF 

UJEP. 

 

 



 
      

1. Schválení programu zasedání. 

Předseda AS PřF UJEP vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání. 

Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu připomínky. Předseda AS PřF UJEP požádal 

přítomné senátory o hlasování o schválení programu.  

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání. 

hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 22. 2. 2023. 

Předseda AS PřF UJEP vybídl senátory ke komentářům k uvedenému zápisu. Nikdo daný 

zápis nekomentoval. Předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování. 

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z minulého řádného zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 22. 2. 2023. 

hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

3. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu 2023/2024 – 2. kolo. 

Předseda AS PřF UJEP předal slovo předkladateli bodu, proděkanu Švecovi. Proděkan Švec 

krátce představil daný dokument a uvedl, že od prvního kola se liší pouze termíny a v závěru 

není uvedena možnost konání náhradního termínu přijímacích zkoušek. Proděkan Švec navrhl 

odstranění poznámky: „Studijní program bude otevřen v případě udělení akreditace,“ u 

navazujícího programu Aplikované chemie, jelikož akreditace byla programu již udělena. 

Přítomní senátoři souhlasili. 

Usnesení: AS PřF UJEP dle § 27 odst. 1 písm. e) schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu na 

Přírodovědecké fakultě UJEP pro akademický rok 2023/2024. 

hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

4. Různé. 

Předseda AS PřF UJEP oznámil vznik pracovní skupiny pro zařazení CENABu do senátních 

voleb. Její vznik odůvodnil tím, že se jedná o komplikovaný proces a je potřeba ho řešit 

s předstihem před volbami. Členy skupiny jsou Martin Kuřil, Jaroslav Pavlík, Jiří Přibyl a Zdeněk 

Moravec. Proděkan Švec upozornil, že Volební řád je vnitřním předpisem fakulty, proto je nutné 

jeho schválení ve fakultním i akademickém senátu. 

Předseda AS PřF UJEP předal slovo senátoru Přibylovi, aby informoval o poslední schůzi 

EKAS. Senátor Přibyl oznámil, že EKAS na zasedání zvolil svého předsedu, a to senátora 

Přibyla. 

Předseda AS PřF UJEP předal slovo proděkance Liegertové. Proděkanka Liegertová 

seznámila přítomné se stanoviskem PřF pro LS tohoto akademického roku k využívání nástrojů 

AI, které vzniklo na základě diskuzí s akademickými pracovníky i studenty. Podnětem pro jeho 

vytvoření byl nejen rychlý vývoj těchto nástrojů, ale i fakt, že zahraniční instituce již určitá 



 
      

stanoviska zaujaly. Stanovisko PřF je takové, že nebude omezovat užívání žádných forem AI. 

Naopak je potřeba seznámit se s novou technologií a pracovníky i studenty školit, jak AI nejlépe 

používat. Stanovisko také akcentuje důraz na etiku a v přípravě je vznik etického kodexu 

samostatné práce. 

Senátor Kuřil se zajímal, jak se bude přistupovat k vyhodnocení problematických závěrečných 

prací. Proděkanka Liegertová uvedla, že v tuto chvíli není možné rozpoznat, zda byla AI využita 

pro sepsání práce. Při hodnocení tedy bude kladen větší důraz na pochopení problematiky. 

Jelikož bylo stanovisko připravováno pro aktuální semestr, senátor Přibyl se zeptal, zda se 

bude dokument dále vyvíjet. Případně zda se už objevilo něco, co bylo ve stanovisku 

opomenuto a bude v budoucnu zapracováno. Proděkanka Liegertová reagovala, že toto je 

zřejmě první a poslední krok. Otázkou zůstává, co se stane na vyšší úrovni, ať už v rámci 

univerzity či ČR. Proděkanka Liegertová apeluje, abychom se s AI naučili pracovat a 

nezakazovalo se její používání. 

Senátor Havlica se zajímal, jestli ostatní fakulty UJEP vnímají problematiku podobně. 

Proděkanka Liegertová oznámila, že ostatní fakulty si danou problematiku uvědomují, ale určité 

závěry nestanovily. Budou mít k dispozici naše stanovisko a budou stavět na něm.  

Senátor Přibyl položil dotaz, zda užívání AI (konkrétně ChatGPT4) bude mít finanční podporu 

od vedení.  Proděkanka Liegertová řekla, že touto otázkou se vedení ještě nezabývalo. 

Doplnila, že bude potřeba to zvážit i z hlediska bezpečnosti, tedy jestli je vhodné, aby se 

zaměstnanci do nástrojů AI přihlašovali svými pracovními účty.   

Senátorka Vítů představila problém studenta, který cílí na červený diplom, avšak v rámci 

jednoho předmětu nebyl vypsán dostatek termínů. Student tedy musí předmět opakovat a 

obává se, že už nemá nárok na červený diplom. V souvislosti s tímto senátorka Vítů upozornila, 

že někteří vyučující neplní povinnost vypsat termíny dva týdny před zkouškovým obdobím, jak 

vyplývá ze Studijního řádu. Dle senátora Přibyla toto není záležitost senátu a studenti by se 

měli obrátit na vedení kateder. Proděkan Švec tento názor podpořil a doplnil, že opakování 

předmětu není na překážku k zisku červenému diplomu. V případě, že by nezasáhlo vedení 

kateder, mohou se studenti obrátit na proděkana pro studium a následně na senát. 

Nikdo z přítomných nenavrhl další věc k projednání, a tak se předseda AS PřF Havlica rozloučil 

se všemi a ukončil zasedání. 

 

Ukončení: 13.43 

Zapsala: Mgr. Anna Paříková 

doc. Ing. Jaromír Havlica, Ph.D., 

předseda AS PřF UJEP 

 


